
880

Το µέλλον της Ευρωπαϊκής 
Ενωσης αλλά και της Ελλάδας 

βρέθηκε στο επίκεντρο του συνε-
δρίου του Levy Economics 
Institute που διοργανώθηκε στο 
Βερολίνο. Ιδιαίτερης σηµασίας 
ήταν οι αναλύσεις δύο Γερµανών 
οικονοµολόγων, του Εκχαρντ Χά-
ιν, από τη Σχολή Οικονοµικών του 
Βερολίνου, και του Γιοργκ Μπι-
µπόφ, ερευνητή στο Ινστιτούτο Οι-
κονοµικών Levy, οι οποίοι απέδω-
σαν ευθύνες για την κρίση στην 
Ευρωζώνη -και κυρίως για την 
κρίση στην περιφέρεια της Ευρω-
ζώνης- στις πολιτικές που εφαρ-
µόζει η Γερµανία την τελευταία 
δεκαετία.  

Ηταν όλοι εκεί
 Ανάµεσα στους πολλούς δια-
κεκριµένους οµιλητές ήταν ο α-
ντιπρόεδρος της ΕΚΤ Βίτορ Κον-
στάντσιο, ο αναπληρωτής Γερµα-
νός υπουργός Οικονοµικών Στέ-
φεν Κάµπετερ, ο πρέσβης των 
ΗΠΑ στη Γερµανία Φίλιπ Μέρφι, 
ο επικεφαλής οικονοµολόγος της 
ΕΚΤ Πίτερ Πράετ, η πρώτη αντι-
πρόεδρος της FED Νέας Υόρκης 
Κριστίν Κάµινγκ, ο πρόεδρος της 
FED Ντάλας Ρίτσαρντ Φίσερ, ο πρό-
εδρος της FED Ατλάντα Ντένις 
Λόκχαρτ, ο οικονοµικός συντά-
κτης των Financial Times Βόλ-
φγκανγκ Μούνχαου, καθώς και 
πλειάδα διακεκριµένων ακαδη-
µαϊκών οικονοµολόγων από όλον 
τον κόσµο (από αµερικανικά πα-
νεπιστήµια, από το πανεπιστήµιο 
της Οξφόρδης, του Πεκίνου, κ.ο.κ.) 
και ερευνητών-µελετητών του Levy 
Economics Institute.

Ο Γ. Σταθάκης
 Στο συνέδριο ήταν επίσης προ-
σκεκληµένος οµιλητής ο βουλευτής 
του ΣΥΡΙΖΑ και καθηγητής Πολιτι-
κής Οικονοµίας στο Πανεπιστήµιο 
της Κρήτης Γιώργος Σταθάκης, ενώ 
συµµετείχαν και οικονοµικοί ανα-
λυτές από παγκόσµιας εµβέλειας 
εφηµερίδες όπως η Wall Street 
Journal και η International Herald 
Tribune καθώς και κορυφαία στε-
λέχη µεγάλων χρηµατοοικονοµικών 
οργανισµών.

Στην πυρά
 Ο κ. Σταθάκης ανέφερε, µετα-
ξύ άλλων, ότι η Ελλάδα «έτρεχε 
διαρκώς ελλείµµατα» τα τελευταία 
τριάντα τόσα χρόνια και είχε συσ-

σωρεύσει υψηλά επίπεδα χρέους, 
αλλά δεν αντιµετώπιζε προβλή-
µατα φερεγγυότητας. Σηµείωσε 
ότι τα µνηµόνια που επιβάλλονται 
στη χώρα οδηγούν µε µαθηµατι-
κή ακρίβεια στην κατάρρευση της 
ελληνικής οικονοµίας και κοινω-
νίας, κάτι που το αναγνώρισαν 
σχεδόν όλοι οι αναλυτές στο συ-
νέδριο, αποδίδοντας άµεσες ευ-
θύνες για την κατάσταση στην 
Ελλάδα στις πολιτικές του νεοφι-
λελευθερισµού που εφαρµόζει η 
τρόικα.

∆οµικές ατέλειες
 Ο αντιπρόεδρος της ΕΚΤ Βίτορ 
Κονστάντσιο αναφέρθηκε στις ατέ-
λειες του ευρωπαϊκού νοµισµατικού 
οικοδοµήµατος και επιχειρηµατολό-
γησε υπέρ µιας δηµοσιονοµικής και 
πολιτικής ένωσης για τη µελλοντική 
σταθερότητα της Ευρωζώνης. Από 
την πλευρά του, o επικεφαλής οικο-
νοµολόγος της ΕΚΤ και µέλος του 
εκτελεστικού συµβουλίου της τρά-
πεζας Πίτερ Πράετ δικαιολόγησε την 
πολιτική δανεισµού έναντι περιου-
σιακών στοιχείων, αλλά υπογράµ-
µισε επίσης προσεκτικά ότι ελλοχεύ-
ει «ηθικός κίνδυνος» πίσω από ο-
ποιαδήποτε κίνηση της ΕΚΤ, αφήνο-
ντας να εννοηθεί ότι η ΕΚΤ δεν εκτε-
λεί τον ίδιο ρόλο που εκτελεί η Οµο-
σπονδιακή Τράπεζα των ΗΠΑ.

Οι απέναντι
 Οσον αφορά την κρίση στην 
άλλη όχθη του Ατλαντικού, ο πρό-
εδρος της Οµοσπονδιακής Τράπε-
ζας του Ντάλας Ρίτσαρντ Φίσερ 
δήλωσε ότι το κύριο πρόβληµα εί-
ναι η ανεργία και όχι ο πληθωρι-
σµός, µια τοποθέτηση που αντα-
νακλά το χάσµα που χωρίζει τις 
ΗΠΑ και την Ευρώπη αναφορικά 
µε τα µέτρα που πρέπει να ληφθούν 
για την αντιµετώπιση της σηµερι-
νής οικονοµικής κάµψης στις α-
νεπτυγµένες οικονοµίες.        Μ.Α.

ΤΟ ΕΝ∆ΙΑΦΕΡΟΝ της Κίνας για επενδύσεις στη 
χώρα µας παραµένει αµείωτο και, µετά την έλευ-
ση της Cosco, µοιάζει να επιχειρείται νέα κινε-
ζική απόβαση στην Ελλάδα µε στόχο τον τραπε-
ζικό τοµέα αυτήν τη φορά.

Την επιβεβαίωση άλλωστε ότι η Κίνα ενδια-
φέρεται για περαιτέρω ανάπτυξη των οικονοµι-
κών σχέσεων µε την Ελλάδα, σε επιχειρηµατικό 
επίπεδο, έλαβε προ ηµερών ο υφυπουργός Εξω-
τερικών, ∆. Κούρκουλας, κατά τη µεικτή διυπουρ-
γική επιτροπή που πραγµατοποιήθηκε στο Πε-
κίνο, µε τη συµπροεδρία του Ελληνα υφυπουρ-

γού και του Κινέζου υφυπουργού Εξωτερικού 
Εµπορίου, Ζονγκ Σαν.

Στις προθέσεις της κινεζικής ηγεσίας, όπως 
έγινε γνωστό, είναι η αποστολή αντιπροσωπεί-
ας της China Development Bank στην Ελλάδα, 
προκειµένου να διερευνήσει την εγκατάσταση 
κινεζικών τραπεζών που θα διευκόλυναν τους 
Κινέζους επενδυτές. «Το επιθυµούµε και θα το 
κάνουµε», διαβεβαίωσαν οι αρµόδιοι αξιωµα-
τούχοι τον Ελληνα υφυπουργό.

Πέραν όµως της πρόθεσης για κινεζική πα-
ρουσία και στον ελληνικό τραπεζικό τοµέα, η 

Cosco, διά στόµατος του προέδρου της, κάπτεν 
Γουέι, διαβεβαίωσε την ελληνική πλευρά ότι στα 
άµεσα σχέδιά της είναι ο τριπλασιασµός του ό-
γκου των εµπορευµάτων που διακινούνται από 
τον Πειραιά, σε λιγότερο από έναν χρόνο. ∆η-
λαδή, το 1,3 εκατοµµύριο εµπορευµατοκιβώτια 
που διακινούνται τώρα, να ανέβουν στα 3 εκατ. 
κοντέινερ το καλοκαίρι του 2013.

Μάλιστα. επόµενος στόχος του κινεζικού κο-
λοσσού, που διακινεί εµπορεύµατα σε 1.600 λι-
µάνια, είναι να µετατρέψει το λιµάνι του Πειραιά, 
σε περιφερειακό κέντρο διανοµής. 

ΤΟ ΣΤΙΓΜΑ ΤΗΣ ΕΒ∆ΟΜΑ∆ΑΣ
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Oι Κινέζοι
επιµένουν
ελληνικά

 ΓΡΑΦΕΙ Ο 

Κ. ΝΑΝΟΣ

H Citibank 
παρουσίασε για 
4η συνεχή 
χρονιά τις 

απόψεις επτά κορυφαίων 
διεθνών επενδυτικών 
οίκων (Invesco, 
JPMorgan, Franklin 
Templeton, Pioneer 
Investments, BlackRock, 
Schroders και Pictet). 
Στο πλαίσιο της 
«Ανοιχτής 
Αρχιτεκτονικής», την 
οποία πρώτη η Citibank 
εισήγαγε στην ελληνική 
αγορά το 2001, 
παρουσιάστηκε µια σειρά 
επενδυτικών προϊόντων 
από τους παραπάνω 
οίκους, 
συµπεριλαµβανοµένων 
και περισσότερων από 
350 Αµοιβαίων 
Κεφαλαίων.

Οι ευθύνες για την κρίση

 Το επόµενο διεθνές συνέ-
δριο του Levy Economics 
Institute θα λάβει µέρος στο 
Ρίο ντε Τζανέιρο τον ερχόµε-
νο Σεπτέµβρη, αλλά καλά πλη-
ροφορηµένες πηγές µας ανέ-
φεραν ότι το Ινστιτούτο θα 
προγραµµατίσει σύντοµα ένα 
συνέδριο στην Αθήνα µε το 
οποίο θα αναλύει τις κατα-
στροφικές πολιτικές των µέ-

τρων λιτότητας που εφαρ-
µόζει η ΕΕ και το ∆ΝΤ.

«Με την ολοκλήρωση της νέας συµφωνίας µεταξύ Ελλάδας και των διεθνών πιστω-
τών της χώρας, δεν υπάρχει ανάγκη για περαιτέρω λιτότητα στην Ελλάδα», δήλωσε 
ο υφυπουργός Οικονοµικών της Γερµανίας Στέφεν Κάµπετερ σε συνέδριο του Levy 
Economics Institute που διοργανώθηκε την προηγούµενη εβδοµάδα στο Βερολίνο, 
µε θέµα «το χρέος, τα ελλείµµατα και τη χρηµατοοικονοµική αστάθεια». 
Συγκεκριµένα, ο κ. Κάµπετερ τόνισε ότι η κυβέρνησή του είναι πλήρως αντίθετη 
σε µια αναδιάρθρωση του ελληνικού χρέους. 
Ανέφερε επίσης ότι µε την επίτευξη µιας συµφωνίας, δεν θεωρεί ότι υπάρχει 
ανάγκη για περαιτέρω λιτότητα στην Ελλάδα. Είπε χαρακτηριστικά ότι «η Ελλάδα 
έκανε αυτό που έπρεπε να κάνει και τώρα είναι η σειρά της Ευρώπης να εκπληρώ-
σει τις υποχρεώσεις της».

«Με την ολοκλήρωση της νέας συµφωνίας µεταξύ Ελλάδας και των διεθνών πιστω-
τών της χώρας, δεν υπάρχει ανάγκη για περαιτέρω λιτότητα στην Ελλάδα», δήλωσε 
ο υφυπουργός Οικονοµικών της Γερµανίας Στέφεν Κάµπετερ σε συνέδριο του Levy 
Economics Institute που διοργανώθηκε την προηγούµενη εβδοµάδα στο Βερολίνο, 

ανάγκη για περαιτέρω λιτότητα στην Ελλάδα. Είπε χαρακτηριστικά ότι «η Ελλάδα 
έκανε αυτό που έπρεπε να κάνει και τώρα είναι η σειρά της Ευρώπης να εκπληρώ-

Η συµφωνία βάζει φρένο στη λιτότητα
ΣΤΕΦΕΝ ΚΑΜΠΕΤΕΡ, ΥΦΥΠΟΥΡΓΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΩΝ ΤΗΣ ΓΕΡΜΑΝΙΑΣ

της Οξφόρδης, του Πεκίνου, κ.ο.κ.) 
και ερευνητών-µελετητών του Levy 
Economics Institute.

 Ο αντιπρόεδρος της ΕΚΤ Βίτορ Κονστάντσιο επιχειρηµα-
τολόγησε υπέρ µιας δηµοσιονοµικής και πολιτικής ένωσης 
για τη µελλοντική σταθερότητα της Ευρωζώνης. 


